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MaiviseazãGermania
maºinielectrice?

intele coaliþiei guver-
namentale de la Ber-
lin aratã cã pe drumu-
rile Germaniei ar tre-
bui sã circule
15milioane de
au t omob i l e
electrice (AE)
pânã în 2030.

Bloomberg
a scris recent cã acest vis se de-
stramã, în condiþiile în care pro-
gnozele VDA (Verband der Automo-
bilindustrie, Asociaþia Germanã a
Industriei Auto) aratã cã în 2024 se va
înregistra prima scãdere a vânzãrilor
din ultimii 8 ani (vezi graficul).

De la circa 525 de mii de unitãþi
vândute în 2023, volum cu aproape
12% mai mare decât cel din anul pre-
cedent, estimãrile pentru 2024 aratã o
scãdere de 14%, pânã la 451 de mii de

unitãþi.
�Cererea de vehicule electrice nu

aratã bine anul acesta în Germania�, a
declarat Jan Burgard, directorul firmei

de consultanþã în domeniul
auto Berylls, în condiþiile în
care �segmentul premium al
pieþei de vehicule electrice este
aproape saturat, iar în segmen-
tul inferior de 25.000 de euro
existã puþine oferte�.

Conform datelor prezentate
de agenþia de ºtiri americanã, pânã în
noiembrie 2023 erau înregistrate în
Germania circa un milion de maºini
complet electrice, iar analiºtii de pe
piaþã considerã cã fãrã subvenþii su-
plimentare þinta nu poate fi atinsã.
�Cred cã este nerealist, din perspecti-
va actualã, sã considerãm cã vom
ajunge la 15 milioane de vehicule
electrice pe drumurile din Germania

pânã în 2030", a mai declarat Bur-
gard.

Nu trebuie uitat faptul cã saturarea
segmentului superior a avut loc, atât în
economiile dezvoltate cât ºi în cele
emergente, pe fondul unor generoase
programe de asistenþã socialã, în ca-
drul cãruia statul a acordat subvenþii
de multe mii de euro pentru achiziþia
maºinilor electrice.

Bloomberg aratã cã �stimulentele
guvernamentale generoase sunt pe
cale de dispariþie în Europa ºi tot mai
puþinevehicule se calificãpentru ele în
SUA�.

Recent, ministrul german al tran-
sporturilor, Volker Wissing, a fost
întrebat ce ar putea face autoritãþile
pentru a susþine mai mult piaþa auto-
mobilelor electrice. �Infrastructura de
încãrcare�, a rãspuns ministrul.

Un plan prezentat deWissing în oc-

tombrie 2022 prevedea investiþii de
circa 6,3 miliarde de euro într-o reþea
de încãrcare la nivel naþional cu unmi-
lion de staþii pânã în 2030. Datele pre-
luate de Bloomberg aratã cã în prezent
existã circa 105.000 staþii funcþionale,
iar estimãrile VDA subliniazã cã rit-
mul de construire trebuie crescut de
trei ori pentru atingerea þintelor
propuse.

�În cazul în care încetinirea pieþei
AE se transformã într-o crizã pe ter-
men mai lung, aceasta ar putea sub-
mina investiþii de miliarde de dolari
în industrie ºi ar însemna cã producã-
torii de automobile nu vor putea þine
pasul cu noile reglementãri privind
reducerea emisiilor�, a avertizat
Bloomberg.

Dincolo de infrastructura de încãr-
care, un articol recent de laAssociated
Press a indicat încã o problemãmajorã

ridicatã de o potenþialã creºtere acce-
leratã a numãrului de AE.

Deoarece masa acestora este sem-
nificativ mai mare decât masa auto-
mobilelor clasice de clasã similarã,
un studiu de la Universitatea din Ne-
braska aratã cã parapeþii de protecþie
din oþel de pe marginea drumurilor
nu au fost proiectaþi pentru a face
faþã unei forþe de impact mult mai
mare.

OcamionetãRivianR1Tdin2022a
fost propulsatã cãtre un parapet de
oþel, pe care l-a rupt fãrã sã încetinea-
scã semnificativ ºi s-a oprit doar într-o
barierã de beton de pe cealaltã parte a
drumului, dupã cum scrie AP, în con-
diþiile în care cabina nu a suferit defor-
mãri semnificative. Într-un test simi-
lar, o maºinã Tesla a ridicat parapetul
ºi a trecut pe sub el.

(continuare în pagina 9)

Geometrie (im)purã

F
iecare om care a trecut
printr-o ºcoalã s-a �trezit�
la un moment dat cu o ri-
glã ºi un creion în mânã ºi

cu ajutorul lor a tras o linie dre-
aptã pe o coalã de hârtie.

Simplu! Cel puþin aºa credea
toatã lumea.

Greºit, nu e deloc cum pare! S-au
convins deja iubitorii sportului.

În lumina noilor descope-
riri ale fotbalului televizat,
trasul de linii drepte e o treabã
foarte complicatã. Oricine
priveºte douã, treimeciuri din
Liga 1, pricopsitã recent cu
VAR (arbitraj viceo), este
convins cã Euclid (pãrintele

geometriei euclidiene) se zvârcoleºte
în chinurimari.Nuar strica sã aflãmce

ºcoli au absolvit arbitrii noºtri, pentru
cã este evident cã de acolo pleacã ma-
rea problemã. Se ºtia, deja, cã existã
mari lipsuri în procesul de învãþãmânt,
dar acum încep sã vinã confirmãrile
dure.

Pânã la introducerea arbitrajului vi-
deo se vorbea de hoþie, rea credinþã,
greºealã omeneascã. Acum se cautã
explicaþii pentru a putea fi justificate
anumite decizii, susþinute (de fapt ne-
susþinute) de imagini ºi e foarte greu
de înþeles ce se întâmplã cu aceºti oa-
meni.

Poziþiile de ofsaid au devenit ade-
vãrate capete de acuzare, trasarea linii-
lor drepte, care sã demonstreze dacã
un jucãtor era în poziþie corectã de joc
sau nu, reprezintã un chin pentru toatã
lumea.

(continuare în pagina 9)

Analiºti: Euro va continua
sã scadã faþã de dolar,
în 2024
l În ianuarie, moneda europeanã a pierdut 2,2% faþã de cea americanã

E
uro s-a confruntat, la începutul
acestui an, cu cea mai rea lunã
i anua r i e de dupã 2015 ,
scãzând cu 2,2% faþã de dolar,

ºi este probabilã continuarea depre-
cierii, potrivit bãncilor de investiþii
Rabobank ºi Credit Agricole.

�Euro ar trebui sã fie moneda cu
una dintre cele mai slabe evoluþii din
G10, în 2024�, spune, citat de po-
undsterlinglive.com, Valentin Mari-

nov, ºeful departamentului de strategie
valutarã din cadrul Credit Agricole.

Previziunea actualã este în contra-
dicþie cu consensul din comunitatea
analiºtilor de la începutul anului 2024,
care arãta cã dolarul va scãdea pe par-
cursul anului curent, permiþând o re-
dresare constantã a monedei euro.

Dolarul a fost, însã, pânã în prezent,
moneda cu cea mai bunã evoluþie în
2024. Pierderile euro s-au extins dupã

ce, recent, preºedintele Rezervei Fe-
derale (Fed - banca centralã a SUA),
Jerome Powell, a declarat cã instituþia
va avea o abordare prudentã în ceea ce
priveºte reducerea ratelor dobânzilor.
Oficialii Fed sunt aproape siguri cãvor
lãsa ratele dobânzilor neschimbate în
martie, dezamãgind o piaþã care, în
urmã cu numai douã sãptãmâni, lua în
calcul o reducere. (A.V.)

(continuare în pagina 12)
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Iohannis, în
Parlamentul
European:
“Instanþa a
decis cã ASF
are dreptate
în cazul
Euroins”

P
reºedintele Klaus Iohannis a þi-
nut sã precizeze, ieri, de la tri-
buna Parlamentului European,
cã instanþa a decis cã Autorita-

tea de Supraveghere Financiarã are
dreptate în cazul Euroins, dupã ce fu-
sese chestionat pe aceastã temã de doi
deputaþi europeni, Gunnr Beck ºi Clare
Daly. Klaus Iohannis a spus: �Statul de
drept implicã ºi instituþii mai bune, ºi
autoritãþi de reglementare eficiente.
Aud aici cã o autoritate de reglementa-
re a avut o problemã cu o companie.
Aºa cum este peste tot, în orice stat de
drept, dacã o companie e nemulþumitã
de o decizie se adreseazã instanþei. Am
înþeles cã în acest caz instanþa a spus cã
decizia autoritãþii de reglementare a
fost corectã�.

Anterior, cei doi deputaþi europeni
au acuzat ASF ºi autoritatea europea-
nã � EIOPA� de scoaterea companiei
Euroins din piaþa asiguirãrilor din þara
noastrã.

Gunnar Beck, deputat din cadrul
grupului politic ID (Identitate ºi De-
mocraþie) a afirmat: �Sectorul asigurã-
rilor din România întâmpinã proble-
me, multe dintre companii fiind elimi-
nate din piaþã în ultimii 12 ani. Am
înregistrat 12 eºecuri care ar fi trebuit
sã producã îngrijorare cu privire la au-
toritatea de reglementare dintr-un stat
membru. În 2019, ASF a cerut unei
companii sã fie achiziþioneze o com-
panie de stat, iar la câþiva ani dupã a
suspendat autorizaþia privind activita-
tea ºi a impus mãsuri foarte ciudate.
Vorbim despre unul dintre cei mai asi-
gurãtori dinRomânia care a fost nevoit
anul trecut sã îºi înceteze activitatea.
EIOPA � autoritatea de reglementare
ºi control la nivel european � mi-a
transmis cãnuaprimit niciun raport cu
privire la compania respectivã ºi cã eu
nu am voie sã am acces la raportul
întocmit ulterior. Ce încearcã sã
ascundã EIOPA ºi ASF cu privire la
compania respectivã? Întreb acest lu-
cru pentru cã, dupã decizia de
retragere a licenþei, ASF a acordat
licenþã companiei Superbet, companie
a cãrui preºedinte este unul din fraþii
doamnei von der Leyen�.

Discursul sãu a fost continuat de
deputata Clare Daly, membrã a grupu-
lui politic Stânga din Parlamentul Eu-
ropean care a spus: �Sunt întrebãri
care nu ºi-au gãsit încã rãspunsul cu
privire lamodul în care opereazãASF,
instituþie care are un impact nu doar
asupra conducãtorilor auto, ci ºi la ni-
vel european.
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